

النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

15 كانون أول (ديسوبر) 2022 - نشرة يووية الكترونية تصدر عن أتحاد الغرف العربية



احتياطات العراق من النقد الأجنبي تسجّل مستوى تاريخيا وتتخطى 90 مليار دولار

كافية جداً من الأموال".

ونوّه الياسري إلى أنّ "عمل البنك المركزي هو إدارة السياسة النقدية والتدخل الإصلاح المشاكل التي تتعلق بسعر الصرف وغيرها"، معتبرا أنّ "احتياطات البنك المركزي العراقي لا تزال وفيرة، وإجراءاتنا رشيدة".

وشدد على "أهميّة أن تكون المالية العامة منضبطة وتوجه الإنفاق العام إلى الأولويات الحقيقية بدلاً من تشتتها".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

وأعلن المركزي العراقي عن مخططات تجري في سبيل تعويض جميع المحرومين وأصحاب الرواتب القليلة من المتقاعدين. ولفت مستشار البنك المركزي إحسان الياسري، إلى أن "احتياطات

ولعث مستشار البنك المركزي إحسان الياسري، إلى ان "احتياطات البنك المركزي وصلت إلى أعلى مستوياتها في تاريخ الدولة العراقية، حيث تجاوزت 90 مليار دولار"، مبيناً أن "ما نعوّل عليه ليس احتياطي البنك المركزي، بل أداء المالية العامة التي تنعم الآن بوفرة

■ Iraq's Foreign Exchange Reserves record a Historical Level & Exceed \$90 billion

The Central Bank of Iraq revealed that the volume of foreign exchange reserves reached its highest level in the country's history, recording more than \$90 billion.

The Iraqi Central Bank announced plans to compensate all the disadvantaged and low-paid retirees.

The Central Bank's advisor, Ihsan Al-Yasiri, pointed out that "the central bank's reserves have reached their highest levels in the history of the Iraqi state, exceeding \$90 billion." Noting "what we are counting on is not the central bank's reserves, but rather the performance of the public finances, which are now enjoying a very

sufficient abundance of funds."

Al-Yasiri noted that "the central bank's work is to manage monetary policy and intervene to fix problems related to the exchange rate and others," considering that "the reserves of the Central Bank of Iraq are still abundant, and our procedures are rational."

He stressed, "The importance of public finances being disciplined and directing public spending to real priorities instead of scattering them."

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

"فيتش" تتوقع نهوا 1 في الهئة للكويت

توقعت وكالة التصنيف الائتماني "فيتش" أنّ تسجلٌ الكويت 1 في المئة نمُّواً بالناتج المحلى الإجمالي في 2023، مقارنة مع 1.8 للإمارات و 2.2 في البحرين، و 2.1 في عُمان، و 0.2 في المئة في قطر، و 1.5 السعودية. كذلك توقعت أن تكون الفوائض أقل بكثير مما كانت عليه 2022، بافتراض أن يكون متوسط سعر برميل النفط 85 دولاراً (أقل من 100 دولار للبرميل في 2022) واستقرار الإنتاج

خلال الفترة بين 2012 و 2021، لتسجل أعلى معدل بين دول الخليج

على نطاق واسع من مستويات نهاية 2022.

وبحسب بيانات "فيتش"، أرتفع مستوى البطالة بين الشباب في الكويت عند نحو 17 في المئة. متوقعة أن يؤدي تغيّر سعر برميل النفط بمقدار

ووفق "فيتش" فإن نمو البلدان المصدرة للنفط

في "أوبك بلس" إذا تحولت سوق النفط بشكل حاسم إلى فائض، لكن المخاوف لا تزال قائمة في شأن احتمال نقص الإمدادات، بما في ذلك ما يتعلق بروسيا.

10 دولارات إلى تغيير ميزانيات دول الخليج

بنسبة تتراوح بين 2.5 في المئة و6.5 في

في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا

سيكون أضعف بكثير في 2023 مع استقرار

إنتاج النفط. منوّهة إلى أن تباطؤ النمو العالمي

في 2023 قد يؤدي إلى مزيد من التخفيضات

المئة من الناتج المحلى الإجمالي.

المصدر (صحيفة الرابة الكوبتية، بتصرّف)

"Fitch" Expects a Growth of 1 percent for Kuwait

The Credit Rating Agency, "Fitch", expected that Kuwait would record a 1 percent growth in GDP in 2023, compared to 1.8 percent for the UAE, 2.2 percent for Bahrain, 2.1 percent for Oman, 0.2 percent for Qatar, and 1.5 percent for Saudi Arabia. The agency also expected surpluses to be much lower than in 2022, assuming that the average price of a barrel of oil is \$85 (less than \$100 a barrel in 2022) and production is stable on a large scale from end-2022 levels. According to "Fitch" data, the level of unemployment among youth in Kuwait increased between 2012 and 2021, recording the highest rate among the Gulf countries at about 17 percent. Expecting that a change in the price of a barrel of oil by \$10 will change the budgets of the Gulf States by between 2.5 percent and 6.5 percent of the GDP. According to "Fitch", the growth of the oil-exporting countries in the Middle East and North Africa region will be much weaker in 2023 with stable oil production. Noting that slowing global growth in 2023 may lead to further cuts in "OPEC Plus" if the oil market turns decisively into surplus, but concerns remain about the possibility of supply shortages, including with regard to Russia.

Source (Al-Raya Kuwaiti Newspaper, Edited)

التضخم في السعودية يتباطأ ويسجّل 3 في الهئة

أظهرت بيانات الهيئة العامة للإحصاء في السعودية ارتفاع مؤشر الرقم القياسي لأسعار المستهلك (معدل التضخم) لشهر نوفمبر 2022 بنسبة 2.9 في المئة مقارنة بالشهر المماثل من 2022. وتباطأ معدل التضخم في السعودية خلال نوفمبر الماضي للشهر الثاني على التوالي، بعد أن تباطأ لأول مرة منذ مايو (أيّار) الماضي، على أساس شهري إلى 3 في المئة، خلال أكتوبر 2022، مقارنة مع 3.1 في المئة، في سبتمبر



5.4 في المئة، والتي تأثرت بدورها بارتفاع أسعار إيجارات الشقق بنسبة 15.7 في المئة. وكان لارتفاع هذا القسم تأثير كبير في ارتفاع التضخم السنوي في شهر نوفمبر الماضي نظراً لوزنه النسبي في المؤشر والبالغ 25.5 في المئة. وتأثر قسم الأغذية والمشروبات بارتفاع أسعار الأغذية بنسبة 3.6 في المئة، والتي تأثرت بدورها بارتفاع أسعار اللحوم والدواجن بنسبة 4.5 في المئة. وسجل مؤشر أسعار المستهلك

لشهر نوفمبر 2022 ارتفاعاً هامشياً بنسبة 0.1 في المئة مقارنة بشهر أكتوبر 2022. كذلك تأثر مؤشر التضخم الشهري بارتفاع قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع وقود أخرى بنسبة 1.4 في المئة، والذي تأثر بدوره بارتفاع أسعار الإيجار المدفوع للسكن بنسبة 1.6 في المئة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

وأرجعت الهيئة ارتفاع معدل التضخم خلال نوفمبر الماضي، على أساس سنوي، إلى ارتفاع أسعار السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع وقود أخرى بنسبة 4.7 في المئة وأسعار الأغذية والمشروبات بنسبة 3.5 في

وسجّل قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع وقود أخرى ارتفاعاً بنسبة 4.7 في المئة متأثراً بارتفاع أسعار الإيجار المدفوع للسكن بنسبة

■ Inflation in Saudi Arabia is Slowing Down and Recording 3 percent

The data of the General Authority for Statistics in Saudi Arabia showed that the consumer price index (inflation rate) for November 2022 increased by 2.9 percent, compared to the same month of 2022. The inflation rate in Saudi Arabia slowed during last November for the second month in a row, after it slowed for the first time since last May, on a monthly basis, to 3 percent, during October 2022, compared to 3.1 percent, in September 2022.

The authority attributed the rise in the inflation rate during last November, on an annual basis, to the rise in the prices of housing, water, electricity, gas, and other fuels by 4.7 percent, and the prices of food and beverages by 3.5 percent.

The housing, water, electricity, gas, and other fuels section increased by 4.7 percent, affected by a 5.4 percent increase in rental prices for housing, which in turn was affected by an increase in apartment rents by 15.7 percent. The rise of this section had a significant impact on the rise in annual inflation last November due to its relative weight in the index of 25.5 percent. The Food and Beverages section was affected by the increase in food prices by 3.6 percent, which in turn was affected by the increase in meat and poultry prices by 4.5 percent. The consumer price index for November 2022 registered a marginal increase of 0.1 percent compared to October 2022. The monthly inflation index was also affected by the rise in the housing, water, electricity, gas, and other fuels section by 1.4 percent, which in turn was affected by the rise in rental prices paid for housing by

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)